
Betoog begroting 

Voorzitter, afgelopen augustus is het meest recente rapport van het IPCC gepresenteerd. Het IPCC is 
de afkorting voor ‘intergovernmental panel on climate change’ en is dé toonaangevende 
klimaatwerkgroep van de Verenigde Naties. 

Dat rapport, dat liegt er niet om. Dat rapport dat zegt dat we nú door moeten pakken om verdere 
gevolgen van klimaatverandering te voorkomen. Gevolgen die we niet langer alleen kennen van 
televisie en de smeltende ijskappen maar die we ook kennen door onze eigen zomers die steeds 
heter worden en door de heftige regenval die vorige week behoorlijk wat schade heeft veroorzaakt 
aan huizen, winkels en bedrijfspanden. 

Extreme regenval, extreme droogte. Als we niet nú doorpakken dan is het te laat. 

Nou wil het geval dat het rapport van het IPCC niet op de agenda staat vandaag. De begroting staat 
dat wel en daar hebben we dan ook over. Het verband tussen die twee is dat onze fractie, de fractie 
van GroenLinks, verwacht had dat het rapport van het IPCC een grote invloed zou hebben op de 
begroting die aan ons gepresenteerd zou worden. 

Toen dat niet het geval leek hebben we nog technische vragen gesteld aan het college, in de hoop 
dat we iets over het hoofd hadden gezien. De voor ons meest belangrijke vragen gingen over: ‘waar 
staan we nu op het gebied van duurzaamheid, op het gebied van Meppel CO2-neutraal’. 

Het antwoord was voor ons een enorme schok. Het antwoord was namelijk: ‘dat weten we niet’. We 
zijn inmiddels heel wat wat jaren Meppel CO2-neutraal ambitie verder.. en de gemeente weet niet 
waar ze staat. 

De fractie van GroenLinks deed het denken aan een nieuw concept voor een sportwedstrijd. Een 
wedstrijd waarbij je wel weet waar de finish is maar niet weet welke sport het is. Waarbij je niet 
weet of je individueel of in een team speelt. Niet weet hoe lang je zal moeten trainen en welke 
spullen je erbij nodig hebt. 

Voorzitter, al met al moet dat een blessuregevoelige maar ook avontuurlijke sport opleveren. En voor 
de waaghalzen was het wellicht de moeite waard geweest om dit eens te proberen. Stel jezelf een 
ambitie en dan zien we wel wat we tegenkomen. 

Maar voorzitter, we kunnen ons geen blessures meer veroorloven. We zijn die tijd voorbij, het is 
geen 1950 meer, het is 2021 en we moeten het doen met het meest recente rapport van het IPCC. En 
zoals gezegd, het liegt er niet om. 

En toch is er hoop! Want we kunnen met volle inzet de meest schadelijke gevolgen van 
klimaatverandering nog voorkomen. Maar dan moeten nu wel écht de schouders eronder. Dan 
moeten we weten waar we staan, waar we naartoe willen en wat daarvoor nodig is. Dat kan niet 
wachten, dat moet vandaag, dat moet morgen, dat moet in de vezels van ons denken en handelen 
verankerd worden. 

Niet weten waar we staan, we kunnen het ons niet meer veroorloven. Het is tijd voor actie! Om die 
reden dienen wij, GroenLinks, in samenwerking met de ChristenUnie, D66 en de PvdA een motie in. 

Samengevat roepen we door het aannemen van deze motie de klimaatnoodtoestand uit voor 
Meppel, gaan we werken met een klimaatbegroting en klimaatrekening waardoor we klimaat als 



vanzelfsprekend meenemen in de cyclus van de raad. De motie sluit af met de oproep de landelijke 
overheid op te roepen tot financieren en faciliteren middels wetgeving om gemeenten maximaal te 
ondersteunen. 

Voor de volledigheid zal ik het dictum voordragen: 

De raad in vergadering bijeen: Roept de klimaatnoodtoestand uit voor gemeente Meppel,

en verzoekt het college om:

- jaarlijks bij het presenteren van de begroting ook een ‘klimaatbegroting’ te presenteren waarin 
ten minste duidelijk wordt gemaakt welke acties nodig zijn om zo snel mogelijk maar uiterlijk in 
2040 een CO2-neutrale gemeente te zijn;

- jaarlijks bij het presenteren van de jaarrekening een ‘klimaatrekening’ te presenteren waarin ten 
minste duidelijk gemaakt wordt wat de CO2-uitstoot van de gemeente Meppel het afgelopen jaar 
bedragen heeft wat dat zegt over de route tot een CO2-neutrale gemeente;   

- de nationale overheid op te roepen om gemeenten en andere decentrale overheden in staat te 
stellen, zowel financieel als door faciliterende wetgeving, om klimaatverandering tegen te gaan en 
daarmee concrete uitvoering te geven aan de klimaatambities die op wereldniveau 
(Parijs/Glasgow) en EU-niveau (55% CO2-reductie in 2030) vastgesteld zijn;

Einde dictum. 

Voorzitter, we hebben geen tijd te verliezen, we moeten aan de slag. Daar zijn we in Meppel en zeker 
ook in Nijeveen en de andere kernen bijzonder goed in. Kijk naar de vele initiatieven toen de corona-
crisis uitbrak. Inwoners, ondernemers en ook de gemeente hebben in korte tijd gigantische stappen 
gezet. Van beren achter de ramen voor de kinderen op berenjacht tot financiële regelingen. Dat 
kunnen we ook doen als het gaat over het klimaat en daar moeten we geen dag langer mee wachten. 

Voorzitter, de begroting die we vanavond bespreken heeft voor ons niet de basis die het zou moeten 
hebben. Dat heeft het niet op het gebied van duurzaamheid en dat heeft het ook niet op het gebied 
van zorg. Voor GroenLinks is het belangrijk dat we niet verder bezuinigen op zorg. En dat we alle 
inwoners helpen die zelf onvoldoende steun kunnen halen uit vrienden en familie, die geen woning 
hebben, geen of een te laag inkomen, geen werk, school of dagbesteding hebben. Dit zijn minimale 
voorwaarden voor een fijn en prettig leven. Voor minder moeten we niet gaan. Niet op het gebied 
van duurzaamheid, niet als het aankomt op de levens van onze inwoners. 

Dank u wel. 

Namens GroenLinks,

Anouk de Vlieg


